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Vučić: Brojevi zabrinjavajući, ali situaciju držimo pod kontrolom 

Danas će biti najteži dan za Srbiju po broju novozaraženih, kojih će, bez sumnje, biti više od 1.200, rekao 

je predsednik Aleksandar Vučić i najavio oštre sankcije za one koji ne poštuju postojeće 

protivpandemijske mere. Istakao je da situacija u Srbiji nije za paniku, ali jeste za brigu, jer je sve više 

ljudi na respiratoru i u bolnicama. Nova kovid bolnica u Batajnici biće otvorena do 1. decembra, a u 

Kruševcu do kraja godine, kaže predsednik. Direktor Infektivne klinike u Beogradu Goran Stevanović 

zaražen je koronavirusom. 

Predsednik Aleksandar Vučić rekao je posle sastanka sa rukovodiocima svih kovid bolnica u Srbiji da će 

današnji dan sa više od 1.200 zaraženih – biti najteži. 

Vanredno stanje uvek opcija, ali bolje da ne dođemo u tu situaciju 

Vanredno stanje kao opcija uvek postoji, ali je bolje da ne razmišljamo o tome, već kako da to stanje 

izbegnemo, poručio je predsednik Vučić i primetio da za sada nije potrebno vanredno stanje, već da se 

postojeće mere striktno poštuju. 

On je tako odgovorio na pitanje da li bi, iako se za sada ne razmišlja o vanrednom stanju, najoštrije mere 

mogle da budu razmotrene ako broj zaraženih u danu pređe 1.500, budući da o tome govore pojedini 

epidemiolozi, poput Predraga Kona i Branislava Tiodorović. 

"O merama odlučuje Krizni štab, a država će ih podržati. To su veoma odgovorni ljudi, i Kon i Tiodorović, 

koji bolje znaju nego ja. Samo što mi moramo da isplatimo i plate i penzije i zato je boje da ne dolazimo 

u takvu situaciju", rekao je Vučić. 



 
 

Naveo je da je do 12 sati broj novozaraženih bio 1.195 osoba, od kojih je najviše u Beogradu – 602. 

Vučić je rekao da na današnjem sastanku nije govoreno o novim merama, jer će o njima govoriti Krizni 

štab.  

"Mi to ne želimo da radimo osim ako ne budemo dovedeni do ivice da tako nešto moramo da radimo", 

naglasio je Vučić i naveo primer Francuske u kojoj se uvodi policijski čas.  

Istakao je da će biti oštro sankcionisani svi oni koji ne poštuju već uvedene mere u borbi protiv 

koronavirusa. 

"Oštro ćemo sankcionisati, veoma oštro one koji ih ne poštuju i to ćete videti u danima pred nama. 

Drugog izbora nemamo", rekao je Vučić. 

On je rekao i da mnogi odbijaju da idu u Arenu i njima je poručio da onda sami snose odgovornost za 

svoje zdravlje, ali i zdravlje drugih.  

Brojevi brinu, lekarima veoma teško 

"Brojevi brinu, ali uz to situacija je i dalje bolja nego u drugim delovama Evrope. Izražavam posebnu 

zahvalnost lekarima, razgovarali smo kako da ukažemo poštovanje tim ljudima, doneli smo odluku da do 

kraja godine svi zdravstveni radnici dobiju jednokratnu podršku od 10.000 dinara", rekao je Vučić.  

Sačekati sa posetama Hramu Svetog Save 

Predsednik je rekao da je Hram Svetog Save savremeno čudo sveta i najlepši koji je video, ali je apelovao 

na građane da sačekaju s posetom i ne idu u tolikom broju, kao i da obavezno nose maske. 

"I ja sam bio oduševljen kada sam video Hram i razumem hiljade ljudi koji su juče bili u tolikom broju da 

vide završetak radova", rekao je Vučić. 

Napomenuo je da jedan broj ljudi juče nije poštovao mere, i da ih nije bilo malo i apelovao da, ako je 

moguće, sačekaju s posetom. 

Prema njegovim rečima, posebno je teško u Beogradu i Kragujevcu. 

"Već danas otvaramo novih 30 ležajeva u 'Dragiši Mišoviću', otvaramo još kapaciteta u Zemunskoj 

bolnici, slično ćemo i sa bolnicom u Pančevu, sledeća je Gradska bolnica Zvezdara", rekao je Vučić. 

Predsednik je dodao i da je lekarima jako teško, navodeći da je i direktor Infektivne klinike u Beogradu, 

Goran Stevanović, zaražen koronavirusom i da je u izolaciji. 

"Spremni smo da gradimo nove, brze privremene bolnice, jedino ne znam gde ćemo pronaći lekare i 

medicinsko osoblje", naveo je Vučić. 

Vučić je istakao da je sve više ljudi na respiratorima i u bolnici i da to raste geometrijskom progresijom. 

"Situacija je zabrinjavajuća, ali mi nismo uspaničeni i stvari držimo pod kontrolom", rekao je predsednik. 



 
 

Važno da se svi zajedno suprotstavimo narastajućoj zarazi   

Ukazao je da je važno da se svi zajedno suprotstavimo zabrinjavajućim brojevima i narastajućoj zarazi i 

da se obezbedi funkcionisanje zdravstvenog sistema.  

U magacinu ima 955 stabilnih kliničkih respiratora, 114 mobilnih, mi smo spremni, imamo lekova, dodao 

je predsednik. 

Srbija je u pet najboljih zemalja Evrope prema broju testiranih, zaraženih i preminulih, ali to se za dan 

promeni neodgovornim postupcima i zato molim ljude da sačuvamo živote, poručio je Vučić. 

Hajde da izbegavamo događaje sa 300 ljudi u zatvorenom prostoru, istakao je on.  

Svejedno gde kupujemo vakcinu, važno da je dobra  

Na sastanku je bilo reči i o tome kako da se reaguje prilikom izbora vakcine protiv kovida 19, kao i pri 

obezbeđivanju dodatne količine vakcina protiv gripa.  

Vakcina za koronavirus je veliki problem u svetu, velika je trka u svetu, ljudi moraju da razumeju da je 

mesec dana prednosti u dobijenoj vakcini spas za državu, naveo je Vučić. 

"Dogovorili smo se o nabavci vakcine 'Astra-Zeneke', preko Poljaka ide, minimalne količine do Nove 

godine, pa još do marta, ali to je nedovoljno, šta god možemo da nabavimo, mi ćemo kupiti, najvažnije je 

da vakcinišemo zdravstvene radnike, policiju, vojsku, pa onda ugrožene kategorije", rekao je predsednik 

dodajući da je Srbiji svejedno gde kupuje vakcinu, važno je samo da je dobra. 

Vakcina će, kaže, biti besplatna. 

Vučić je rekao da se razgovaralo o brizi za one koji su oboleli od nekih drugih bolesti, ne od kovida. 

Cilj da u zdravstvu budemo među prvih deset u Evropi 

Predsednik je naveo da je cilj da Srbija bude među prvih deset u Evropi po funkcionisanju zdravstvenog 

sistema i dodao da imamo veoma ambiciozne planove da naš zdravstveni sistem bude među najboljima 

u Evropi. 

Ukazao je da je Srbija već pretekla 14 zemalja EU, i da je cilj da bude među prvih deset na ovom 

kontinentu. 

"Ulagaćemo još više, a za ostvarenje cilja potrebna je podrška ljudi", rekao je predsednik i napomenuo 

da će narednih dana i nedelja biti otvaranja bolnica. 

"Ne znam da li je to za radost ili ne, ali je svakako dobro za naš narod", rekao je Vučić. 



 
 

 

 

Zemunska bolnica treći put u kovid sistemu 

Bolnica za neurologiju u KBC Zemun od danas je ponovo u kovid sistemu i primaće pacijente zaražene 

koronavirusom, rekao je za RTS direktor te ustanove doktor Dragoš Stojanović. 

Od početka epidemije ovo je treći put da Zemunska bolnica ulazi u kovid sistem i prema rečima direktora 

Stojanovića kolektiv je spreman za prijem kovid pacijenata. 

Za tu namenu u ovom trenutku opredeljen je objekat neurološkog odeljenja koji je u potpunosti 

rekonstruisan i opremljen najsavremenijom opremom. 

"Tačno znamo kakva je frekvencija rasta kovid pacijenata i počećemo da pripremamo i ostale objekte za 

tu namenu", kaže doktor Stojanović. 

Iako bolnica u Zemunu nikada nije imala infektivno odeljenje, uz podršku kolega sa Infektivne klinike i 

VMA obučeni su i imaju dovoljan broj respiratora, maski i svega onoga što je prema protokolu lečenja 

kovid pacijenata predviđeno. 

"Sada smo već iskusni i uspeli smo da se zaštitimo da virus ne prodre u zdrastveni sistem. Samo četvoro 

naših kolega je zaraženo", rekao je za RTS direktor KBC Zemun Dragoš Stojanović. 



 
 

 

 

Dr Udovičić: Većina pacijenata ne zna gde se zarazila 

Ivo Udovičić, komandant vojne bolnice na Karaburmi rekao je za RTS da je u toj ustanovi 80 pacijenata, a 

njih 11 je u jedinici intenzivne nege. Dr Udovičić kaže da nije očekivao nove mere jer se ni ove postojeće 

ne sprovode. 

Gostujući u Beogradskoj hronici, dr Ivo Udovičić, komandant vojne bolnice na Karaburmi rekao je da ga 

brine i porast obolelih i dramatičan broj umrlih u regionu, kao i sve zaposlene koji već sedam meseci 

neprekidno rade i bore se protiv korone. 

"Vrlo je zabrinjavajući broj umrlih, a povećan je kod nas broj pacijenata koji zahtevaju intenzivnu negu", 

rekao je Udovičić. 

Prema njegovim rečima, pacijenti uglavnom ne znaju gde su se zarazili, prokuženost virusom je velika. 

Kaže da ima dovoljno zaposlenih lekara da pokriju donju bolnicu, gde ima 80 pacijenata, njih 11 je u 

jedinici intenzivne nege. 

"Brine me taj broj. Imali smo dva preminula u ovom periodu, jednog samo transportovali za Tursku jer je 

turski državljanin", ukazao je dr Udovičić. 



 
 

Dr Udovičić kaže da imaju dovoljno respiratora i opreme, a da su pacijenti u veoma teškom stanju. 

Lečenje zahteva veliki napor zaposlenih 

"Lečenje ovih pacijenata zahteva veliki napor zaposlenih i veliki broj osoblja, za jednog pacijenta u 

intenzivnoj nezi i za lečenje potrebni su doktor i sestra koji moraju biti 24 sata uz njega", podvlači 

Udovičić. 

Ističe da ga brine nedostatak zdravstvenog osoblja specijalizovanih za negu ovakvih pacijenata. 

Neprodržavanje propisanih mera i razbuktavanje epidemije nije problem za kovid pcijente, odnosno za 

zartažavanje već i za ljude koji mesecima čekaju lečenje. Rekao je i da je 95 odsto osoblja sa VMA. 

Nepridržavanjem mera ugrožavamo pacijente koji čekaju na hirurgiju kao i hematološke pacijente, 

podvlači doktor. 

Primena postojećih mera 

Dr Udovičić kaže da nije očekivao nove mere jer se ni ove postojeće ne sprovode, država mora da nađe 

mehanizme da snažno spovodi propisane mere. 

Broj zaraženih od sezonskog gripa u nekim zemljama minimalan, prenose mediji. Primenom 

protivepidimijskih mera protiv korone, još se više štitimo i do sezonskog gripa. 

Udovičić kaže da se najveći broj građana koji primenjuje mere štiti od sezonskog gripa, i ne preti nam 

velika opasnost od gripa. 

Virus korone se bolje prilagodio sredini i ljudima, bolja je odbrana od sezonskog gripa, nego što se 

organizam bori protv korone, objašnjava on. 

Prema njegovim rečima, koronavirus se vrlo dobro adaptirao u ljudskom organizmu i sa nama se saživeo, 

naš imuni sistem nije uspeo u dovoljnoj meri da se osnaži i dok ne dođe vakcina toga neće biti - korona 

ostaje gde jeste. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Kao da sam gavran koji stalno šalje negativne vesti": Dr Kon o tome da li je za vanredno stanje, uplivu 

virusa u škole i vrtiće i ko je GLAVNI KRIVAC za širenje virusa 

- Ne bih uvodio vanredno stanje sigurno, možda nešto restriktivnije, ali ne toliko. Ono što svakako treba 

da bude jeste da se obezbedi sprovođenja mera, o tome pričam dva meseca - rekao je jutos dr Predrag 

Kon upatan da li bilo vanrednog stanja da se on pita. 

On je rekao da se "uliva" virus u škole, pa i u vrtiće, ali da tamo sistem dobro funkcionište. 

Ono što je ključni problem, istakoa ja dr Kon, jeste industrija zabave. 

- Mi nikako nismo uspeli da virus potpuno potisnemo, nama ovo tinja i počelo je da raste. Imali smo 

import, ali to nije bilo glavno. Da smo uspeli tada da ga potisnemo ovo bi išlo sporije. Krenula je opet 

želja za provodom, kontaki, život povuče i ne razmišlja se o tome. Ja dođem kao gavran koji stalno šalje 

negativne vesti. Činjenica je da je virus tu i da smo videli šta radi u Evropi i bili smo u nekoj prednosti. 

Sada više nismo - rekao je dr Kon jurtors na TV Prava. 

Posebno je, kaže u Beogrado to je uzelo takav zamah da ne može jednostavno da se zaustavi. 

- To je taj eskpnencijalni rast - rekao je. 

Upliv virusa u školama i vrtićima 

Govoreći o školama, on je rekao da se tu vidi "upliv virusa", povećan je broj iz dana u dan, ali nema 

transmisije, jer je napravljen sistem šta raditi u svakoj situaciji. 



 
 

- I u vrtićima se vidi upliv. U radnim organizacijma smo napravili, ali se ne ponašaju svuda isto. Tamo gde 

se ponašaju kako treba tamo nema zaražavanja. Gde ne slušaju ništa tamo ima zaražavanja. Sama 

industrija zabave i svih provoda nema nikakav nadzorni sistem koji funkcioniše, on uopšte nije 

uspostavljen - istakao je Kon. 

Kako kaže, vidimo da su aktivnosti inspekcije krenule. 

- Trebalo je ranije, bilo je, ali ne toliko intenzivno. Inspekcija obilazi, bilo je i zatvaranja u nekim 

slucajevima - rekao je dr Kon. 

Ljut sam na virus i zabrinut sam 

Upitan da li je ljut, on kaže: 

- Ne mogu da budem ljut, ljut sam na virus, što je potpuno poludeo. Šalim se, pokušavam da se šalim. 

Ljut nisam zabrinut jesam, možda nekad nešto ostrije kažem pa izgleda da sam ljut - rekao je on. 

I to mogu, kaže, da shvatim da ljudi, kada im se saopštava istina koja nije prijatna, da budu ljuti na 

donosioca ružnih vesti, ali "vesti su takve kakve jesu". 

Ako se tu neko zarazi ko će biti ogovoran 

- Mora da čuju, jer će biti niko nam nije rekao. Ko sa 200 ljudi pravi događaje sa živom muzikom i to radi 

svakog vikenda i još produžava do sitnih sati, potpuno svesno to radi. U uslovima pandemijskim on krši 

zakon Ako se tu neko zarazi i loše završi ko je odgovoran - upitao je dr Kon. 

- Je l' neko misli da će to prekršajno da se reši, to je krivična odgovornost. To treba pravnici, zasto stalno 

prozivam, zato sto je čiunjenica koji pravni okrvir koji je postojao, sad će da se promeni. Nije 

omogućavao da se prati zajedno sa sankcijama. To nije medicinska tema, to mi je jasno, to nije pitanje za 

mene - rekao je on. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"PRENAPREGNUTI SMO MAKSIMALNO" U KBC "Dragiša Mišović" kapaciteti popunjeni, imaju 158 

pacijenata sa teškom slikom KORONE 

Načelnik stacionarnog odeljenja KBC "Dragiša Mišovic" dr Predrag Savić izjavio je danas da se u toj 

ustanovi trenutno nalazi 158 kovid pacijenata od kojih je 30 na intezivnoj nezi, a 12 na respiratorima. 

- Njihova klinička slika je izrazito teška. Naime, radi se o starijim pacijentima koji već boluju od drugih 

bolesti, a na sve to su dobili i ovu virusnu infekciju i obostranu upalu pluća - rekao je Savić za RTS. 

On je naveo da je u tu ustanovu za poslednja 24 časa primljeno 48 pacijenata. 

- Svi kapaciteti zgrade Interne klinike, zgrade urologije i zgrade otorinoralingologije su potpuno zauzeti - 

objašnjava Savić. 

Dodaje da pokušavaju da, uprkos situaciji da održe sistem sa ne kovid pacijentima. 

- Prenapregnuti smo maksimalno. U poslednja 24 časa imali smo preko 40 pregleda, od toga osam 

operacija. Radilo se ceo dan i celu noć. Jako je teško, pogotovo anesteziji, oni moraju da na četiri fronta 

da iskažu sve svoje mogućnosti i kvalitete da bi ti pacijenti mogli da dobiju neku šansu za dalji život - 

zaključio je Savić. 

 



 
 

 

 

Vučić otkrio kome sledi pomoć od 10.000 DINARA 

Predsednik Srbije Aleksandr Vučić najavio je danas jednokratnu pomoć za zdravstvene radnike. 

Vučić je, posle sastanka sa direktorima kovid bolnica u Srbiji, rekao da će 120.000 zdarvstvenih radnika 

dobiti jednokartnu pomoć od 10.000 dinara. 

Ono što je važno da se istakne, jeste da brojke brinu, kazao je predsednik i dodao da je situacija i dalje 

bolja nego u svim delovima Evrope. 

- Postoji još jedna tačka kako da ukažemo poštovanje medicinskim radnicima, pa će 120.000 

zdarvstvenih radnika dobiti jednokartnu pomoć od 10.000 dinara i da im se prvima od januara uveća 

plata - istakao je predsednik. 

Kako je dodao, od 1. januara zdravtsveni radnici imaće najveće povećanje plata u odnosu na druge 

kategorije zaposlenih u javnom sektoru. 

Izrazio je posebnu zahvalnost lekarima i medicinskom osoblju i kazao da je razgovarano kako da se ukaže 

poštovanje tim ljudima. 

Imali smo konferencijski razgovor sa Ministarstvom finansija. Dogovorili smo da svih 120.000 

zdradvstvenih radnika dobije jednokratnu pomoć od po 10.000 dinara“, objasnio je on. 

Vučić je ukazao da je, i pored teške situacije usled korona krize, planirano da se najviše uvećaju plate 

zdravstvenim radnicima iduće godine. 



 
 

- Time pokazujemo opredeljenje Srbije da brinemo o zdravlju naših gradjana. Pokazujemo da kao država 

imamo snage da se borimo i izborimo sa evropskim i svetskim problemom, koji je korona virus doneo“, 

rekao je on. 

Vučić je preneo da je razgovarano i o problemima sa stručnim kadrom, te da je zamolio anesteziologe da 

se ubrza obuka specijalista za upotrebu respiratora. 

To ćemo morati da ubrzamo, jer u nekim bolnicama imamo respiratore, ali nemamo stručni kadar koji 

može da ih upotrebi, pa trošimo novac za prevoz ljudi do bolnica u drugim gradovima“, objasnio je on. 

On se sastao danas sa direktorima kovid bolnica u Srbiji povodom najnovije epidemiološke situacije u 

Srbiji i uvođenja novih mera. 

U Srbiji je juče zabeležen najveći broj slučajeva korone od početka epidemije. Crne prognoze lekara su se 

obistinile, svi rekordi su oboreni, prijavljeno je čak 1.053 osoba zaraženih korona virusom za jedan dan, 

dok je pet osoba preminulo. Prema jučerašnjem preseku, hospitalizovano je ukupno 820 osoba, a na 

respiratorima se nalazi 38 pacijenata. 

 

 

Ujedinjeni protiv kovida: Ispunjeni uslovi da se proglasi vanredna situacija 

Udruženje građana Ujedinjeni protiv kovida (UPK) saopštilo je da su ispunjeni uslovi da se u Srbiji 

proglasi vanredna situacija zbog epidemije korona virusa, ocenjujući da Zakon "propisuje šta je to 

vanredna situacija, i šta je to epidemija", kao i "koje mere mogu da se primenjuju" i koji su državni 

organi za to nadležni. 

UPK, nastao iz istoimene inicijative za potpisivanje peticije medicinskih radnika u Srbiji koji nisu 

zadovoljni radom Republičkog kriznog štaba za suzbijanje epidemije korona virusa, navodi da to jasno 



 
 

predvidja Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti, kao i da isti zakon predvidja ko treba da 

proglasi vanrednu stiuaciju, a da to nije Krizni štab. 

"Kada govorimo o organima koji se imaju boriti protiv epidemije, ovaj Zakon propisuje ministra zdravlja, 

Komisiju za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti i Zavod za javno zdravlje. Svaki od tih organa ima 

svoje nadležnosti", navodi se u saopštenju. 

Kako navodi UPK, "organ pod nazivom Krizni štab ne postoji u ovom, niti u bilo kom drugom zakonskom 

propisu". 

"Posebno ne postoje komponente koje se u našoj široj javnosti nazivaju medicinski i politički deo Kriznog 

štaba. Ti delovi tog tela, pravne dileme nikakve nema, ne postoje. Pravnu dilemu po ovom pitanju ne 

stvaraju ni eventualni podzakonski akti kojima je Krizni štab obrazovan", navodi se u saopštenju. 

UPK podseća da svi podzakonski akti moraju biti u skladu i sa svim zakonima i u skladu sa Ustavom, a da 

u eventualnom sukobu prilikom propisivanja izmedju zakonskog i podazkonskog akta prednost ima 

zakonsko rešenje. 

 

 

Rоzе оsvеtljеnjе u Bеоgrаdu u znаk pоdrškе protiv raka dojke 

Оktоbаr је mеsеc pоsvеćеn bоrbi prоtiv rаkа dојkе а оbеlеžаvа sе dа bi sе skrеnulа pаžnjа nа znаčај 

prеvеnciје i оtkrivаnjа, аli i nа rаsprоstrаnjеnоst bоlеsti. 



 
 

U znаk pоdrškе prеvеntivnim mеrаmа i ukаzivаnjа nа znаčај rеdоvnоg prеglеdа i rаnе diјаgnоstikе, dо 

29. оktоbrа, rоzе bојоm bićе оsvеtljеnе kupоlа Nаrоdnе skupštinе Rеpublikе Srbiје, pаlаtа Аlbаniја, 

mоst nа Аdi i Brаnkоv mоst, saopšteno je na portalu Instituta za javno zdravlje Batut. 

U mеdicini mаmоgrаfiја prеdstаvljа tаkоzvаni zlаtni stаndаrd zа pоstаvljаnjе diјаgnоzе rаkа dојkе. I 

оvоm prilikоm iz Batuta posećaju žеnе živоtnе dоbi оd 50 dо 69 gоdinа nа vаžnоst mаmоgrаfskоg 

prеglеdа kојi је pоtrеbnо оbаviti јеdnоm u dvе gоdinе. 

Оvај prеglеd sе rаdi kоd zdrаvih žеnа u cilju kоntrоlе zdrаvljа, јеr sе uprаvо u оvој živоtnој dоbi оčеkuје 

nајčеšćе pојаvljivаnjе mаlignе bоlеsti dојkе. 

Žеnе kоје u svојој pоrоdičnој istоriјi imајu bliskе rоđаkе kоје su bоlоvаlе оd rаkа dојkе оvај prеglеd 

trеbа dа urаdе mnоgо rаniје, uz prеthоdnu kоnsultаciјu sа svојim lеkаrоm. 

Žеnе mlаđе živоtnе dоbi sе оd 40. gоdinе nајčеšćе kоntrоlišu ultrаzvučnim prеglеdоm. 

Svаkа žеnа, bеz оbzirа nа gоdinе živоtа, trеbа dа brinе о svоm zdrаvlju. Sаmоprеglеd dојki је nаvikа 

kојu trеbа štо višе primеnjivаti kао nајјеdnоstаvniјi mеtоd kоntrоlе zdrаvljа. 

 

 

“Nije pitanje za Krizni štab zašto se mere ne sprovode” 

Ne možemo očekivati da potpunim zaključavanjem života širenje virusa trajno rešimo, rekao je u Novom 

danu imunolog i član Kriznog štaba Srđa Janković. Ne postoji nikakav pritisak, medicinski deo Kriznog 

štaba se vodi stručnošću i znanjem, a svako treba da učini sve da se one sprovode, kazao je. 



 
 

“Naravno da zakon mora da bude isti za sve, verujem da iza toga stoji ceo Krizni štab, naravno da ne 

mislimo da zakon treba da se selektivno sprovodi“, kazao je za N1, upitan o poštovanju mera koje su na 

snazi. 

“Zašto se donete mere ponekad ne sprovedu, tu je pitanje ko je zaista nadležan”, dodao je. “Mi smo 

odgovorni za ono što predlažemo, da bude najbolje, postoji onaj ko je odgovoran za sprovođenje, a 

svako od građana je odgovoran da se ponaša tako prema propisanim merama”, kaže. 

Nema predloga medicinskog dela štaba koji nisu usvojeni, navodi Janković. “Šta god budemo radili, 

neophodno je da sve mere svi zajedno, sprovedemo“, istakao je. 

Govoreći o povećanju broja zaraženih u Srbiji, Janković je rekao da sprovođenje mera zahteva energičnu 

akciju svih nivoa, elementata sistema, ali i podsetio da “nema sistema gde se mere sprovode savršeno“. 

Upitan o najavljenom otvaranju tržnog centra u Beogradu na vodi, on je rekao da je preporuka naravno 

da se ne radi ništa bez strogog poštovanja mera, a to su – distanca i maske. 

“Jasne su smenice o okupljanjima, ima smernica, mogu samo da apelujem, nadam se da neće biti 

učinjene greške kao ranije, i taj događaj, i drugi, mora da se odvija uz strogo poštovanje mera“, kazao je. 

On je najavio da će stručni deo štaba sasvim izvesno izaći sa predlogom na sledećem sastanku, šta je 

potrebno učiniti. 

“Ali i ovo što smo do sada izneli, naglašavamo da je važno sprovesti do kraja. Nakon prethodnog 

sastanka medicinski deo Kriznog štaba odlučio je da uputi poruku da je važnije od bilo koje mere da 

shvatimo da mi – već mesecima imamo mere. Ne pridržavanje mora da prestane“, kazao je. 

Janković je rekao i da ne postoji sledeća mera na papiru, niti scenario koji će biti “štikliran“. “Pratimo 

situaciju i reagujemo na situaciju, to je aktivna borba. Možda ćemo mere pooštravati ali prema situaciji, 

ne sa nekog papira. Naravno da postoje situacije u kojima nešto škripi, tako je u svim zemljama“, dodao 

je. 

Kako je kazao, imamo pogoršanje i razbuktavanje epidemije, veliki je potencijal da se epidemija 

pogoršava, ali od nas još uvek dosta toga zavisi, na početku smo jesenjeg talasa i moramo da učinimo da 

virus dostigne manje razmere. 

“Već imamo na snazi neke mere koje su ključne za prevenciju, ma koliko zvučale trivijalno – maske, 

distanca organičavanje okupljanja, kada bismo ih sproveli bez ostatka svi, već u velikoj meri bismo uspeli 

u cilju“, istakao je. 

To ne znači, dodaje, da pooštravanje mera nekih neće doću u obzir – može da bude strože radno vreme 

objekata, smanjenje broja ograničenja ljudi. 

“Hajde da ne dođemo do ambisa. I kada smo daleko od ambisa, imamo potencial da tamo stignemo. Nije 

nam cilj da plašimo, nego da prenesemo poruku da se ne primaknemo ivici”, kaže on. 



 
 

U Evropi situacija postaje drastična i ovo će trajati mesecima, naveo je. 

“Sigurno u narednu godinu će da se protegne, možda i duže, ne možemo očekivati da potpunim 

zaključavanjem života ovo trajno rešimo. Ne samo iz ekonomskih potreba, ni psihološk,i ni društveno ne 

možemo podneti zaključavanje koje bi trajalo koliko ova pandemija ima potencijal da traje. Zato je 

strategija svugde da se mere ugrade u život, da se život odvija sa što manje remećenja, a da se štitimo 

od zaraze“, istakao je imunolog. 

Kako je rekao, ne možemo dozvoliti sebi luksuz da zaustavimo život. “Ceo svet, i mi, tražimo najbolji 

način da omogućimo esencijalne životne tokove, a da usporimo kretanje virusa“, naveo je. 

Janković je rekao i da se rad od kuće svim kolektivima, gde je to moguće, preporučuje da se tako 

organizuje, a da za sada, gde god nema rizika, nema svrhe zatvarati škole u celini. 

On je naveo i da u ovom trenutku neće biti više moguće pratiti svaki kontakt, jer je broj zaraženih 

porastao, ali da su epidemiolozi do sada pratili svaki kontakt. 

 


